
Minnesanteckningar från RiksARG 2024-03-12  
Zoom-möte 
 
 

1. Argus Kers+n Nilsson öppnade mötet och hälsade alla välkomna 
 

2. En kort presenta+onsrunda vidtog. 
Deltagande AR-grupper var Benk-ARG, C-ARG, Diabetes-ARG, Endokrin-ARG (anslöt 
senare), Endometrios-ARG (anslöt senare), Global-ARG, MM-ARG, Perinatal-ARG, 
Preeklampsi-ARG, POS-ARG, Reuma-ARG, TON-ARG, Ultra-ARG (obst), UR-ARG, Vulv-
ARG. 
 
Från styrelsen deltog, utöver Argus, Marion Ek, vice ordförande, Ann Josefsson, 
vetenskaplig sekreterare, Sofie Graner, utbildningssekreterare (del av mötet), Radha 
Korsoski, Henrik Graner, skaXmästare, Olof Alexandersson, webbmaster. 

 
 

3. Kort om verksamheten, ekonomi, m.m.  
En kort informa\on lämnades om verksamheten. AR-gruppernas 
verksamhetsberäXelser finns publicerade i sammandrag i Kvinnoläkaren nr. 5/2023. 
 
De ekonomiska förutsäXningarna för AR-grupperna är oförändrade jämfört med 
föregående år. Alla AR-grupper förfogar över en handkassa, som ej behöver ansökas 
särskilt om. För kostnader som övers\ger denna kan yXerligare medel sökas, i 
enlighet med de anvisningar som finns på SFOG:s hemsida, under fliken AR-
grupperna. Medel för skrivinternat o.dyl. har hi\n\lls i samtliga fall kunnat beviljas, i 
några fall eber viss anpassning av budgeten. Uppstår behov av medel för angelägen 
verksamhet som idag inte finns specificerad i anvisningarna kan all\d ansökan göras, 
som då prövas av styrelsen. 

 
 

4. SFOG:s publika+onsformer 
Argus redogjorde för de format för publicering av kunskapsstöd som SFOG i dag 
använder, ARG-rapporter respek\ve SFOG-råd. ARG-rapporterna är som \digare 
avsedda aX vara mer eller mindre heltäckande översikter över eX ämnesområde, 
medan SFOG-råd för avsedda för mer begränsade frågor. Inga rapporter trycks längre 
utan allt publiceras digitalt. Formatet SFOG-riktlinjer har avslutats då det uppfaXades 
som alldör krävande. De kunskapsstöd som framtagits med denna metodik finns 
naturligtvis fordarande kvar, men det är inte tänkt aX påbörja nya sådana projekt. 
 
Flera ARG-rapporter är i dag ganska gamla. En fråga kommer aX gå ut \ll alla AR-
grupper ang. om de fordarande ska ligga kvar på hemsidan eller tas bort i väntan på 
eventuell uppdatering. 
Frågor rörande enskilda rapporter eller råd hanteras genom direktkontakt mellan 
berörd ARG och Argus. 
 



 
5. Publicering på hemsidan  

En diskussion fördes kring publicering på hemsidan, vilket material ska ligga var, vilka 
har \llgång \ll hemsidan m.m.  
 
SammanfaXningsvis så är SFOG:s policy för närvarande denna: 
- Kunskapsstöd som styrelsen har godkänt ligger öppet under denna rubrik på 

hemsidan, och är därmed \llgängliga för alla. 
- AR-gruppernas egna handlingar ligger på den egna sidan. Material som är 

arbetsmaterial bör ej ligga öppet.  
- Lägger arbetsgruppen upp annat material för kännedom så ska källan anges och 

det ska vara tydligt aX sådant material inte är bedömt av styrelsen. Är det 
material som kan uppfaXas som kontroversiellt eller där diskussioner pågår så bör 
det inte ligga öppet. Regler för copyright ska följas (kan stå föreningen dyrt 
annars). 

- Länkar som lagts ut bör kollas så aX de fordarande gäller. 
- AR-gruppen beslutar om vilka som ska ha möjlighet aX logga in på den egna 

sidan. Det gäller även medlemmar i gruppen som inte är medlemmar i SFOG, t.ex. 
barnmorskor, allmänläkare m-fl. Inloggningsuppgiber för dessa erhålls via 
kansliet, men förfrågan ska komma från ordförande eller sekreterare i aktuell 
ARG. 

 
 

6. FortsaI diskussion kring fortbildningskurser. 
Fortbildningsfrågan lybes redan vid föregående Riks-ARG och planerades då för 
uppföljning vid dagens möte. En diskussion fördes och följande punkter 
utkristalliserades som angelägna aX arbeta vidare med. 
 
- Avseende fortutbildningskurserna så är det en svårighet aX vissa kurser inte fylls 

och även behöver ställas in. Det är krävande aX anordna kurs, och kursgivare 
tvekar aX ordna kurser p.g.a. osäkerhet om intresse och om det finns risk aX 
ekonomin inte går ihop. Från ARG med breda verksamhetsområden påpekades 
också svårigheterna med aX ordna kurs om det inte finns en klinik som kan vara 
värd. SFOG bistår med aX bedöma kurser, annonser, ser över aX kurser inte 
krockar men har med nuvarande resurser vid kansliet inte möjlighet aX ta på sig 
andra uppgiber, och SFOG som förening har heller inget ekonomiska ansvar för 
fortbildningskurserna. 

- Varför fylls inte kurserna? Beror det på ekonomin, aX arbetsgivarna uppfaXar 
kurserna som för dyra eller aX intresse saknas för det kursutbud som erbjuds? Vi 
har ingen samlad bild av deXa. Olika möjligheter aX göra en behovsinventering 
diskuterades kort. Idag styrs kursutbudet u\från vem som vill anordna kurs, vilket 
ger en viss obalans. Till kommande period är hälben ultraljudskurser, medan vissa 
områden saknas helt.  

- Vi har idag eX välfungerade system för subspecialistutbildning, men har inget 
fastlagt utbildningsprogram för övriga specialister.  Vad behöver den specialist 
som är verksam inom eX breX område för fortbildning? Kan AR-grupperna 



iden\fiera vad som inom respek\ve område skulle kunna räknas som en ”minsta 
gemensamma nämnare” för specialister? 

- Andra möjligheter \ll fortbildning än regelräXa kurser diskuterades också som 
intressanta möjligheter. MM-ARG redovisade goda erfarenheter från eX 
webbinarium i anslutning \ll NFOG. Endometrios-ARG planerar kontakt med Fert-
ARG för aX diskutera en eventuell gemensam ak\vitet. Korta webbaserade 
föreläsningar inom olika områden bedömdes som eX realis\skt och intressant 
alterna\v \ll kurs när det gäller förmedlande av kunskap som inte kräver 
färdighetsträning på plats. Samarbete med nordiska kollegor diskuterades också 
som en möjlighet. 

 
Då fortbildningssekreteraren inte hade möjlighet aX närvara och 
utbildningssekreteraren endast kunde delta kort under mötet så faXades inga 
beslut, men styrelsen tar frågorna för vidare beredning.  

 
Frågor rörande enskilda kurser besvaras i direkt dialog mellan berörda kursgivare 
och styrelsen. 

 
 

7. Inkomna frågor från AR-grupperna. 
Inga punkter hade anmälts i förväg. 
 

 
8. SFOG-veckan 2024 

AR-grupper som önskar lokal i samband med SFOG-veckan i Örebro m v 36, ombedes 
kontakta kongressarrangören Meetagain direkt, e-post mail@meetagain.se 

 
 

9. Riks-ARG två gånger per år 
Förslaget aX ha två Riks-ARG möten per år moXogs posi\vt. Inledningsvis planeras eX 
möte på våren, vid lämplig \dpunkt mellan sport- och påsklov, och eX möte på 
hösten, under oktober månad.  

 
10. Övriga frågor 

Inga övriga frågor annonserades. 
 

11. Mötets avslutande 
Argus avslutade mötet och tackade alla för diskussionen. 
 
 
Kers\n Nilsson 
Argus 

 
 
 
 
 



 
 


